

فرع التشريح والانسجة والاجنه
رئيس الفرع: أ.م.د عامر مكطو عبد
رسالة الفرع
مهمتنا كمؤسسه للمعرفة العلمية والعملية في علوم الأنسجة والتشريح والاجنه هي ضمان أن جميع الطلبة الذين يمرون عبر هذا القسم من المرحلتين الأولى والثانية في كلية الطب البيطري قد أكملوا المناهج الدراسية في هذه المواد على المستوى النظري والعملي وحصلوا على الأساس العلمي الذي يؤهلهم لدراسة العلوم التطبيقية في المراحل اللاحقة.
بالإضافة إلى العمل الدؤوب للوصول إلى أكمل صورة إدارية تعتمد مواصفات الجودة العالمية. التخطيط لتطوير القسم إداريا وعلميا من خلال رفد المسيرة العلمية بالبحوث الرصينة في مجالات العلم والمعرفة لتكون في خدمة البلد وتطوير المختبرات العلمية لان تكون مؤهلة بأحدث ما توصل إليه العلم الحديث لتكون في خدمة المسيرة العلمية من حيث تهيئة العينات الدراسية و للاستفادة منها مستقبلا .

[bookmark: _Hlk177795024]رؤية الفرع
رؤية الفرع هو أن يصبح مركزا للتميز في توفير المعرفة النوعية من العلوم الأساسية في علم التشريح، علم الأنسجة والأجنة لمهنة الطب البيطري والعلوم الطبية في معالجة المسائل الحيوية الأساسية، وتوفير المعرفة النوعية في علم التشريح وعلم الأنسجة وعلم الأجنة لأولئك الذين يسعون لإجراء البحوث ذات المستوى العالمي في هذه المجالات. علم التشريح هو نقطة انطلاق لكثير من المهن الصحية ذات الصلة، ونحن نسعى إلى إعطاء الطلاب قاعدة صلبة في هذه التخصصات. وبالإضافة إلى ذلك، طموحاتنا في توفير الخدمات ذات الصلة لعلم التشريح مثل التحنيط، وإعداد العينات لمؤسسات التعليم العالي.
اهداف الفرع
أن يكون مركزاً مميزاً لتقديم الخدمات التشخيصية ومميزا لإجراء ونشر البحوث العلمية لخدمة المجتمع.
أن يكتسب السلوك والقدرات اللازمة للارتقاء الدائم بمستوى أدائه من خلال التعليم المستمر
الأهداف:
1-  تدريس مواد التشريح والأنسجة والأجنة لطلبة السنتين الأولى والثانية (الدراسات الأولية(.
2- إعداد الكادر المطلوب لتدريسي المواد المذكورة أعلاه وذلك بفتح دراسات عليا قدر إمكانية الفرع، وإرسال المؤهلين للحصول على درجات عليا من جامعات رصينة ومتطورة علميا وتقنيا وخصوصا لمرحلة الدكتوراه.
3- تطوير معلومات التدريسي بإرساله إلى جامعات أخرى متطورة والاستفادة من الخبرات وإبقاءه على اتصال مستمر مع تلك الجهات.
4- تطوير مادة التدريس بالاطلاع على المنشورات العلمية والكتب الحديثة والدوريات والمراجع الأخرى واستخدام الإنترنيت.
 هيكلية الفرع:
1- أ.م.د عامر مكطوف عبد        رئيس الفرع
2- م.ايمان جابر حسن               مقرر الفرع
3- أ.م.د رباب شاكر سلمان         تدريسي
4- م.د حكيم جواد كاظم              تدريسي
5- م. محمد محسن عزيز            تدريسي
6- م.م زينب علي شكير              تدريسي
7- م. وفاء محمد علي                تدريسي
8- م.م شفاء محيل                    تدريسي

وتقوم المهام الأساسية لفرع الصحة العامةعلى ثلاثة مرتكزات هي:-
1- العملية التعليمية: توفير بيئة تعليمية ممتازة للطلبة وتسليحهم بالعلم لتطوير مستواهم الفكري وقدراتهم وجعلهم مسؤولين في المجتمع.
2-  البحث العلمي: تنشيط البحث العلمي من خلال مشاركة أعضاء الهيئة التدريسية والطلبة في أجراء البحوث في مجال الصحة العامة ونشر المعرفة للمساهمة في تطوير المجتمع المحلي.
3- خدمة المجتمع: توطيد العلاقات مع دوائر الدولة المستفيدة من اختصاصاتهم من خلال تقديم الأبحاث الأساسية والتطبيقية وكذلك عقد الندوات والمحاضرات العلمية داخل وخارج القسم
المواد التي يدرسها الفرع

ت اسم المادة المرحلة
1 علم التشريحAnatomy الأولى
2 علم التشريحAnatomy الثانية
3 علم الأنسجةHistology الثانية
4 علم الأجنةEmbryology الثانية
· تم إضافة مواد الطب الباطني و الجراحة و التوليد و الامراض للفرع لعدم تأسيس فرع خاص بالمواد أعلاه.


Anatomy, Histology and Embryology Branch
Branch head: Assist. Prof. Dr. Aamir M. Abed
Branch Mission
Our mission as an institution of scientific and practical knowledge in histology, anatomy and embryology is to ensure that all students who pass through this department from the first and second stages of the College of Veterinary Medicine have completed the curriculum in these subjects at the theoretical and practical level and have obtained the scientific foundation that qualifies them to study applied sciences in the later stages.
In addition to hard work to reach the fullest administrative image that adopts international quality specifications. Planning to develop the department administratively and scientifically by providing the scientific process with solid research in the fields of science and knowledge to be in the service of the country and the development of scientific laboratories to be qualified with the latest findings of modern science represented to be in the service of the scientific march from provide the studies specimens And to benefit from it in the future.

Branch Vision
The vision of the branch is to become a center of excellence in providing qualitative knowledge of the basic sciences in anatomy, histology and embryology to the veterinary profession and medical sciences in addressing fundamental vital issues, providing qualitative knowledge in anatomy, histology and embryology to those seeking to conduct world-class research in these fields. Anatomy is a stepping stone for many related health professions, and we seek to give students a solid foundation in these disciplines. In addition, our ambitions are to provide anatomy-related services such as mummification and sample preparation to higher education institutions.
Branch Objectives
1- To be a distinguished center for providing diagnostic services and distinguished for conducting and publishing scientific research to serve the community.
2- To acquire the necessary behavior and abilities to permanently improve the level of performance through continuing education
Objectives:
1-  Teaching anatomy, tissues and embryos to students of the first and second years (preliminary studies(.
2- Preparing the staff required to teach the above-mentioned subjects by opening postgraduate as much as the branch can, and sending qualified people to obtain higher degrees from sober and scientifically and technically developed universities, especially for the doctoral stage.
3- Developing the teacher's information by sending him to other advanced universities, benefiting from experiences, and keeping him in constant contact with those bodies.
4- Developing the teaching material by reviewing scientific publications, modern books, periodicals and other references and using the Internet.
Branch Structure:
1- Assist.Prof. Dr. Aamir M. Abed            Branch Head
2- Lect. Eman Jaber Hassan                      Branch Rapporteur
3- Assist.Prof.Dr. Rabab Shaker Salman     Lecturer
4- Lect. Dr. Hakim Jawad Kadhim             Lecturer
5-  Lect. Mohammed Mohsin Aziz              Lecturer
6- Assist.Let. Zainab Ali Shukaer              Lecturer
7- Lect. Wafaa Mohammed Ali                  Lecturer
8- Assst.Lect. Shefaa Mohail                      Lecturer

The main tasks of the Public Health Branch are based on three pillars:
1- The educational process: Providing an excellent educational environment for students and arming them with science to develop their intellectual level and abilities and make them responsible in society.
2- - Scientific Research: Activating scientific research through the participation of faculty members and students in conducting research in the field of public health and disseminating knowledge to contribute to the development of the local community.
3- - Community Service: Strengthening relations with the state departments benefiting from their competencies by providing basic and applied research, as well as holding seminars and scientific lectures inside and outside the department
Subjects taught by the branch
 Name of the Stage Material
1- Anatomy first
2-Anatomy II
3-Histology II
4- Embryology II
· The subjects of internal medicine, surgery, obstetrics and diseases were added to the branch because a special branch was not established for the above materials.
